
 

Folketingets Ligestillingsudvalg 

 

 

 

 

 

 

 

 

Besvarelse af spørgsmål 4 ad B 91 stillet af udvalget den 29. maj 2020 

efter ønske fra Samira Nawa (RV). 

 

Spørgsmål:  

”I en artikel til Berlingske i februar 2020 udtaler ministeren, at man i rege-
ringen er i gang med at se på: ”hvordan man kan indrette lovgivningen, så 
vi kan skubbe udviklingen i kønsbalancen i virksomhederne i en bedre ret-

ning”. Kan ministeren uddybe, hvad indholdet er i dette arbejde, og hvor 
langt regeringen er med arbejdet, og hvornår det forventes at blive genop-

taget (Støttepartier presser Mette F. for mere ligestilling i virksomhedernes 

top: »Det sander fuldstændig til«, Berlingske, 20. februar 2020)?” 

 

Svar: 

Som jeg redegjorde for i besvarelsen af spørgsmål 2, har regeringen ikke 

lagt sig fast på en løsning endnu, og vi vil naturligvis lytte til, hvad de andre 

partier og eksperter foreslår af mulige initiativer. Mulige løsningsforslag 

og andre ideer skal afdækkes nærmere, og det skal drøftes, hvilke tilsigtede 

og utilsigtede konsekvenser forslagene kan have. 

 

Grundet COVID-19 står vi i en ekstraordinær situation med en række pres-

serende sager, som har haft første prioritet de sidste par måneder. Situatio-

nen har gjort, at andre sager, herunder arbejdet med at fremme kønsbalan-

cen i virksomhedernes øverste ledelsesorganer blev midlertidigt udskudt.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Simon Kollerup 

ERHVERVSMINISTEREN 

 

 

 

10. juni 2020 

ERHVERVSMINISTERIET 

Slotsholmsgade 10-12 

1216 København K 

 

Tlf. 33 92 33 50 

Fax 33 12 37 78 

CVR-nr. 10 09 24 85 

EAN nr. 5798000026001 

em@em.dk 

www.em.dk 

 

 

Ligestillingsudvalget 2019-20
B 91 endeligt svar på spørgsmål 4 

Offentligt


